
Referat af møde i Gistrup Samråd 3. september 2024

Sted: Teknikrummet, LKB Gistrup
Tidspunkt: Klokken 19
Deltagere: Birgitte Gregersen (deltog i de første to punkter om foreningshus og
Gistrup Højskole), Lisbeth Jensen, Hanne Grau Jensen, Sverre Wognsen, Jan Olesen,
Kjeld Mølbæk, Helle Madsen
Afbud: John Bengtson

1) Foreningshus - opfølgning på mødet 20. juni 2024
Lige før sommerferien var der møde i Gateway-arbejdsgruppen, hvor tanken om et
foreningshus i samarbejde med boligforeningen Alabu definitivt blev skrinlagt.
På mødet før sommerferien tilbød kommunens repræsentanter at undersøge andre mulige
placeringer til et foreningshus.
Lisbeth Jensen havde inden aftenens møde i samrådet skrevet til kommunen for at få en
status, og tilbagemeldingen var her, at kommunens folk vender tilbage, så snart man ved
noget.

2) Gistrup Højskole - arrangement
Lokalhistorisk Forening planlægger et arrangement i regi af Gistrup Højskole onsdag 9.
oktober. Arrangementet kommer netop til at handle om den virkelige Gistrup Højskole, der
fandtes i området i begyndelsen af 1900-tallet.
Arrangement holdes i samarbejde med Lokalhistorisk Forening.
Samrådet skal stå for det praktiske.
Lisbeth taler med Gistrup Skole for at finde en skoleklasse, der kan gå til hånde. Sverre
laver plakat.
Birgitte Gregersen arbejder videre for at finde nogen, der er villige til at holde oplæg om
kunstig intelligens til et senere arrangement i regi af Gistrup Højskole.

3) Lokalplan for sommerhusområdet
Har samrådet en holdning til lokalplanen for sommerhusområdet?
Medlemmerne af samrådet drøftede muligheden for at skrive et fælles høringssvar til
kommunen i forbindelse med lokalplan “Sommerhuse, Lundby Bakker, Lokalplan 7-9-102”
Samrådet havde en udførlig drøftelse om muligheden - og tog en grundig runde, hvor det
enkelte medlem forholdt sig til planen.
Det stod hurtigt klart, at medlemmerne af samrådet har vidt forskellig holdning til lokalplanen
- og at det derfor ikke er muligt at sende et fælles høringssvar.
Der er frist for at sende høringssvar fredag 13. september, så medlemsforeningerne - og
andre - har selv mulighed for at give deres mening til kende.

4) Nyt hen over sommeren
Lisbeth Jensen orienterede om mails og fremtidige møder. Der er blandt andet møde om
Landdistriktspolitik og formøde for Landdistrikts Samråd.

5) Planlægning af efterårets møder
De næste møder i samrådet holdes:
Mandag 14. oktober klokken 19
Mandag 2. december klokken 19


